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ά[ŀǳŘŀǘƻ ǎƛƛέΣ ǇǊƻǇŜǊŀ ŜƴŎƝŎƭƛŎŀ ǎƻōǊŜ ŜŎƻƭƻƎƛŀ ŘŜƭ 
papa Francesc  

 

Projecte Frarelli 
Entre Germans de La Salle i Germans maristes 
 

La joia de la contemplació viscuda en fraternitat 
Trobada al monestir de sant Pere de les Puel·les 

 
 
 
 
 
 
 
 

Barcelona, 4 de juny de 2015                                                                                   ANY VIII. núm.       

Jes¼s continua essent el referent de tantes videsé!!! 

FESTA DEL COS I LA SANG DE CRIST 
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Filles de la Caritat de Sant Vicenç de Paül 
 
ñHe vingut per ser Servidor i no pas per a ser 
servirò (Mt, 20, 28) 

 
La lliçó estava servida i ben explicada ... Jesús va ser 
molt explícit davant aquella mare que demanava un 
status diferent dintre del Regne pels seus fills. I, amb 
molt bona traa, aprofita per donar la veu dôalerta als 
altres deixebles: ñJa sabeu el que passa en aquest món 
... per¸ entre vosaltres les coses sôhan de fer de manera 
diferent: Si voleu ser gent important, feu-vos servidors 
dels altresò 

I no hem de donar-li més voltes; fer-se servidor com Ell, 
®s feina noble dins lôEsgl®sia. Jes¼s nô®s la font i el 
model. 

Sant Vicenç de Paül i Santa Lluïsa de Marillac, al fundar 
la Companyia de les Filles de la Caritat, nôeren 
conscients de les debilitats humanes, com també de les 
seves fortaleses. Per això, amb saviesa evangèlica van 
escollir el nom més adequat per a la persona que 
tingu®s al seu c¨rrec lôanimaci· dôun grup de Filles de la 
Caritat. Evitarien la paraula ñsuperioraò i la substituirien 
per ñGermana Serventaò. Aquesta terminologia és 
provocadora i, al mateix temps, encisadora perquè 
apunta directament a la essència del Evangeli.  

El rang jurídic de Superiora general, en la Companyia 
de les Filles de la Caritat, no perd lôess¯ncia del seu 
significat teològic ni la frescor del Carisma fundacional. 
LôAssemblea general, tot i essent de gran 
transcendència eclesial, ens agermana amb la mateixa 

senzillesa amb la qual Vicenç de Paül demanava a les primeres Germanes de com havien 
de pensar i actuar per buscar la millor substituta de Santa Lluïsa de Marillac. I pregava així: 

ñOh D®u meu! Tu vols escollir dôaquesta petita Companyia a una persona que ocupi el lloc 
que deixa una santa; faré tot el que calgui per ajudar i demanar-te que ens facis conèixer 
la teva voluntat. No volem cap superiora ni consellera de mans dôhomes si no de la teva 
mà, Déu meuò (Conf. 24.07.1660) 

Les Germanes de tot el m·n (94 paµsos) acollim amb goig lôarribada de Sor Katheleen 
Appler al govern dôuna nombrosa fam²lia que vol seguir habitant les perif¯ries on els 
germans demanen el caliu dôuna fraternitat compartida. Ella sap, per experiència, per on 
acampen les pobreses de sempre i les que apareixen dia rere dia amb una nua cruesa. 
Coneix que la Companyia, tot i essent gran és petita; que pateix perquè el camp a conrear 
necessita ñobreres que es fan anomenar ñServentes del pobresò. No ignora les dificultats 
pol²tiques i socials que tanquen portes a lôhora de portar a terme projectes de dignificaci· 
de les persones m®s colpejades per lôegoisme hum¨. 

Sor Kathleen Appler, nova superiora general de les Filles de la Caritat 

Sor Kathleen, és nord-
americana, natural de Utica, 
EE.UU., era Consellera general 
des de 2009. Té una gran 
experiència en el camp de 
ƭΩŜŘǳŎŀŎƛƽ ȅ ǘŀƳōŞ Ŝƴ Ŝƭ ƎƻǾŜǊƴ 
a nivell provincial. 
Va ser elegida el 25 de Maig del 
2015, substituint en el càrrec a 
Sor Evelyne Franc després de 12 
ŀƴȅǎ ŘΩŜȄǘǊŀƻǊŘƛƴŀǊƛ ǎŜǊǾŜƛ ŀ 
ƭΩŜǎƎƭŞǎƛŀ ƛ ŀ ƭŀ /ƻƳǇŀƴȅƛŀΦ 
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Sor Appler coneix, també, les fortaleses de la Companyia. No ignora que la força de Déu i 
la protecció constant de la Mare de Jesús, fan el miracle de veure néixer flors allà on hi 
hagi una, dos o m®s Filles de la Caritat que serveixen estimant, compartint la sort dôaquells 
als qui es nega el dret a viure, la nacionalitat, lôeducaci· i les necessitats b¨siques m®s 
elementals  

La Companyia, com a do de D®u t® la fora intr²nseca de lôEsperit i mai no pot ser una 
càrrega per a la Superiora general; és un encàrrec, que malgrat el pes de la responsabilitat, 
porta implícita la joia de fer el que Déu vol. Sor Appler sap que la unitat de la Companyia 
®s un valor afegit; lôaltra fortalesa amb la que pot comptar. Rebr¨ de cada Prov²ncia 
canònica, de cada Comunitat local i de cada Germana, lôestimaci· i colĿlaboraci· que calgui 
i, com no!, la pregària. La nostra gratitud a Sor Evelyne. Ha estat un regal de Déu per a la 
Companyia durant els dotze anys de servei incondicional. Ens hem trobat bé al seu costat; 
hem sentit el seu caliu i la seva estimació; ha estat tan propera que la hem sentit com a 
casa nostra a cada moment. Gràcies Sor Evelyne, gràcies Germana. 

S. Rosa Mendoza 
Filla de la Caritat 



  

4 
 
 

 
 
 
 

Hermanos Maristas y Hermanos de las Escuelas Cristianas 

Queridos hermanos, colaboradores y 
asociados de las Congregaciones de La Salle 
y Maristas, 

Saludos. Hacia finales del 2014 nuestras dos 
congregaciones dialogaron sobre la mejor 
forma de responder a la situación crítica de los 
desplazados en las fronteras de diversos 
países de nuestro mundo de hoy. Las 
discusiones se enmarcaron en el contexto de 
las llamadas de nuestros últimos capítulos 
generales que nos exhortan a ir a ñ... nuevas 

tierrasò (FMS) y ñ... m§s all§ de las fronterasò (FSC). Sabemos que estas expresiones no 
son meras referencias geográficas sino que también nos desafían a ir a las periferias de 
las limitaciones personales, culturales, congregacionales y estructurales. 

Como muchos de ustedes, nos hemos inspirado en la carta apostólica que el Papa 
Francisco dirigió a todos los consagrados (noviembre de 2014) instándonos a considerar 
el testimonio profético de las 
congregaciones que trabajan 
unidas. Siendo dos familias de 
Hermanos que ya colaboramos, 
se nos ofrece ahora la 
oportunidad de ñé crear ñotros 
espaciosò donde podamos 
desarrollar la lógi 

ca evangélica del don, de la 
fraternidad, de la acogida de la 
diversidad y del amor mutuo.ò 

Tras una visita para recabar 
datos, a las fronteras del Líbano 
y Siria, llevada a cabo por hermanos de nuestras dos congregaciones, los diálogos con los 
hermanos in situ e inspirados por nuestros hermanos y colaboradores en Alepo, Beirut y 
Amán, les escribimos para informarles de un proyecto conjunto de misión educativa para 
esa región, que ha sido aprobado por los dos consejos generales. 

Este proyecto conjunto propone dos líneas de acción: en primer lugar, siguiendo las 
sugerencias de nuestros hermanos in situ, iniciaremos un proyecto de creación de espacios 
para atender a los niños desplazados. Este proyecto piloto puede guiarnos para diseñar 
obras futuras viables tanto en Medio Oriente como en otras partes del mundo. En segundo 
lugar, vamos a establecer en el Líbano una Oficina Internacional de Coordinación. Esta 
creación es necesaria para coordinar las actividades del día a día. Esta oficina contará con 
la ayuda directa de las unidades administrativas locales que actuarán como nuestros 
principales socios a nivel local.  Su conocimiento de la lengua, de la cultura, de los temas 
civiles y jurídicos, es esencial. 

Projecte Fratelli 

a càrrec dels Germans de La Salle i dels Germans Maristes 

http://www.champagnat.org/img/caricate/small/news_3558.jpg
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Tras la apertura de estas dos actividades, estaremos en mejor situación para decidir sobre 
la ampliación de actividades que respondan a las necesidades de los jóvenes marginados. 
Los destinatarios, niños y jóvenes, están en línea con nuestros carismas y en el marco de 
nuestras competencias básicas: la educación y la pastoral juvenil. A este proyecto conjunto 
lo hemos denominado Proyecto Fratelli. 

Daremos a conocer el Proyecto Fratelli todas las Unidades Administrativas de nuestras dos 
congregaciones como una nueva colaboración internacional e intercongregacional, abierta 
a hermanos y colaboradores/asociados. Funcionará bajo la dirección de los dos consejos 
generales que crearán un equipo para, en un primer momento, ayudar a la cooperación 
con las Unidades Administrativas locales y, posteriormente, con las unidades regionales o 
conferencias de pertenencia. 

En última instancia, la visión de nuestros dos consejos generales se orienta a la realidad 
global de las personas desplazadas, especialmente niños y jóvenes, y no simplemente a 
la crisis actual de los refugiados de Oriente Medio. Por ejemplo, entran también en nuestras 

miras los niños y los jóvenes que viven en los márgenes de la sociedad, como la frontera 
entre Estados Unidos y México, y la región de África Central.  

En este tipo de proyectos, permanecemos abiertos a la posibilidad de que otras 
congregaciones de hermanos se unan a nosotros. 

Pongamos esta iniciativa a favor de los niños y jóvenes vulnerables en las manos de 
nuestra buena Madre. 

Fraternalmente,  

 

 

Hermano Robert Schieler, FSC 
Superior General 

Hermano Emili Turú, FMS 
Superior General 
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Desde el inicio del conflicto sirio los 
llamamientos a no abandonar el país 
y a que se envíen ayudas 
humanitarias proporcionadas 
también por las instituciones 
relacionadas con la Iglesia ñno ha 
impedido que la mitad de los 
cristianos de Alepo se marchen para 
siempreò. Si se desea que la otra 
mitad de los cristianos se quede, la 
¼nica forma de hacerlo es ñdetener la 
guerraò. As² el Dr. Nabil Antaki, 
miembro de la comunidad marista de 
Alepo y director de una de los últimas 
dos hospitales de la ciudad que 
funcionan vuelve a indicar el final del conflicto como la única oportunidad de no ver 
cancelada la presencia milenaria de los cristianos en las tierras sirias. Lo ha declarado en 
una entrevista con la Coordinación por la paz en Siria, enviada a la Agencia Fides, en la 
que, de acuerdo con sus hermanos de Alepo, apela directamente al Papa Francisco, 
pidi®ndole que ñuse su autoridad moral, su prestigio indiscutible para presionar a varios 
gobiernos p ara que cesen de dar armas a los grupos armados y para que no los financien, 
para que luchen contra el Daesh y para pedirles que detengan el paso de los terroristas a 
trav®s de nuestras fronteras del norteò. 

En la opinión del Dr. Nabil Antaki, una solución política negociada al conflicto puede tener 
oportunidades de éxito reales sólo si los grupos rebeldes no yihadistas reconocen como 
interlocutor ñal actual gobierno de Siria, porque no se puede negociar con alguien al que se 
le exige, como condici·n previa, su eliminaci·nò. En cuanto a la situación de la ciudad siria 
de Antaki, explica que ñAlepo est§ dividida en dos partes: al este con 300.000 habitantes 
se encuentra en manos de los grupos armados y al oeste, con 2 millones de habitantes, 
está bajo el control del Estado sirio; hay es donde vivimos y trabajamos nosotros. No 
sabemos lo que sucede en la otra parte de la ciudadò, dice el m®dico, que a¶ade: ñlos 
rebeldes nos bombardean a diario y muchos hospitales de nuestra área de la ciudad han 
sido destruidos, quemados o da¶ados por sus accionesò. Nabil Antaki expresa opiniones 
críticas sobre la propuesta de hacer de Alepo una ñciudad abiertaò (definida por ®l como 
superada por los acontecimientos) y, especialmente, sobre la hipótesis de introducir una 
zona de exclusión aérea y disponer de fuerzas de interposición en el norte de Siria. Medidas 
que, en su opinión, ñbeneficiar²an a los grupos armados y pondr²an la ciudad y sus 

habitantes en peligro, y a la merced de Daesh y de al Nusraò.ΟTambién son importantes 

las opiniones expresadas por el miembro laico de la congregación de los Maristas sobre 
las dinámicas geopol²ticas globales que alimentan el conflicto sirio: ñDesde 2011ò refiere 
Nabil Antaki ñlos sirios han entendido que lo que suced²a no era una revoluci·n en Siria 
para lograr una mayor democracia, un mayor respeto de los derechos humanos y menos 
corrupción. Los sirios sab²an desde el principio que la óprimavera §rabeô era el nuevo 
nombre del ócaos constructivoô de Condoleezza Rice, y del ónuevo Oriente Medioô de la 
administraci·n Bush y que esta óprimaveraô en Siria habr²a terminado en el caos y la 
destrucción del país o en un estado islámico. Por desgracia, ambas alternativas pueden 
resultar viablesò. (GV) (Agencia Fides 28/5/2015). | Alepo (Agencia Fides) 

Crida al Papa per part dels maristes dôAlep (S²ria) 
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Podeu veure el missatge en video: http://www.champagnat.org/400.php?a=6&n=3627 

Los Maristas azules dan testimonio en el mensaje en Video de la fiesta de San 
Marcelino 

01/06/2015: Casa general 

El Superior General, en su mensaje de video para la fiesta del fundador del Instituto, el 6 
de junio, lanza el reto a los Maristas para que salgan de las zonas de confort, apoyándose 
en los testimonios de los maristas azules. 

El Hermano Emili Turú entrevistó, en vídeo, a tres hermanos sirios durante su viaje al 
Líbano, donde se celebró la reunión de la Conferencia Europea Marista, del 10 al 14 de 
mayo, con la esperanza de alentar a los maristas a ñasumir riesgosò. 

El vídeo incluye testimonios de Georges Hakim, Georges Sabe y Bahjat Azrié, que se 
desplazaron de Alepo a Beirut para narrar su trabajo y la situación actual que atraviesa un 
país destrozado por la guerra. 

El vídeo incluye también los testimonios de dos jóvenes voluntarias, una cristiana y la otra 
musulmana, que hablan de su trabajo con los Maristas en Siria. 

El Hermano Emili filmó su primer mensaje en video para la fiesta de San Marcelino el año 
pasado para resaltar el inicio de la preparación de tres años que nos conducirán al 
Bicentenario del Instituto, en el año 2017. 

En el mensaje de este año, el Hermano Emili expresa su gratitud y apoyo a los Maristas 
que se encuentran en situaciones difíciles o peligrosas en todo el mundo. 

Queridos maristas de Champagnat: 

Hace un año, con ocasión de la fiesta de San Marcelino Champagnat, grabé un video en 
el que presentaba cada uno de los tres años de preparación al inicio del tercer centenario 
marista.  

Este año 2015, año Montagne, 
en el que somos invitados a 
profundizar en el sentido de la 
misión que nos ha sido 
confiada y a reconocer los 
rostros de los Montagne de 
hoy, pensé que convenía 
escuchar la voz de algunos 
Maristas que están presentes 
en las periferias, a las que tan 
insistentemente nos está 
invitando el Papa Francisco.  

Aprovechando mi presencia en 
Beirut, capital del Líbano, un 

grupo de Maristas azules, como ya son universalmente conocidos entre nosotros, ha 
viajado desde Alepo, Siria, para poder tener un encuentro fraternal.  

Ellos compartirán con nosotros algo de su vida cotidiana durante estos últimos 4 años 
marcados por la guerra, así como sobre sus motivaciones, sus compromisos, sus 
esperanzas.  

Missatge del germà Emili Turú, superior general, a través del qual 
invita els maristes a sortir de les zones de confort 
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H. GEORGES SABE, comunidad marista de Alepo: 

La realidad de la situación en Alepo es grave. Actualmente la ciudad está dividida 
en dos partes. Vivimos en la parte que está bajo el Gobierno, y hay la otra mitad que 
está totalmente separada. Y de los dos lados hay bombardeos. Y si voy a hablar de 
la situación de los cristianos, la minoría cristiana que estaba en la ciudad se reduce 
más y más después de los bombardeos de los barrios, de las iglesias y de las 
catedrales. Pero hablar de bombardeos explícitamente en los barrios cristianos, no 
nos hace olvidar que también 
otros barrios, donde vive la 
mayoría musulmana, también 
están bombardeados. Hay 
muchas personas que mueren, 
muchas personas que quieren 
huir, salir de la ciudad, dejar 
esta ciudad donde hay guerra y 
que está abandonada. Sufrimos 
también de falta de agua, de 
falta de luz. Sufrimos también 
de falta de gasolina para la 
calefacción en el invierno, que 
es muy frío en Alepo. Pero en 
todo eso, en todo eso, la gente 
soportaba. Llega el día en que la gente no puede ya soportar más. Realmente es un 
problema grave: está abandonada. Por otra parte la gente está ya harta de promesas 
que no alcanzan la realidad. Nos prometen la paz, nos prometen devolvernos los 
servicios mínimos que podemos tener, pero la realidad es diferente. Es un 
sufrimiento que la gente soporta, soportaé pero hay un momento en que ya no 
puede más. 

 

H. GEORGES HAKIM, comunidad marista de Alepo 

Lo que ha mantenido mi esperanza es, ante todo, mi fe, mi fe inquebrantable en 
Jesús resucitado. Además, puedo decir que también mantienen mi esperanza los 
Hermanos con los que vivo y también, sobre todo, los laicos; son laicos muy 
comprometidos que nos transmiten valor y esperanza. 

 

ALICE MARDENI, educadora, Maristas azules de Alepo 

Hola, hermano Emili. Soy Alice. Quiero decir algo de la pequeña esperanza de la 
que nos hablaste. La pequeña esperanza es mi familia marista, con la cual vivo con 
un solo corazón. Vivimos juntos, nos alegramos juntos, lloramos juntos, y esperamos 
juntos. Deseo que estén en comunión con nosotros, no solamente con los mensajes, 
sino que puedan visitar algún día la casa marista y ver los niños con los cuales 
trabajamos y la familia que formamos.  

 

H. BAHJAT AZRIÉ, comunidad marista de Alepo 

Lo primero y lo más importante que están ofreciendo los maristas azules, hermanos 
y seglares, es ser maristas, es estar al lado de los niños y jóvenes, sobre todo los 
más desatendidos y los más heridos, externamente e internamente, por la guerra. 
Tenemos dos tipos de proyectos. Unos proyectos de asistencia que consisten en 
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ayuda material a quinientas familias, familias cristianas y musulmanas, mediante la 
distribución mensual de alimentos. También tenemos proyectos de ayuda para 
alquilar casas a familias que han tenido que dejar sus casas. Un proyecto es para 
atender a los heridos de guerra, a los heridos civiles de la guerra. Otro tipo de 

proyectos son los proyectos de desarrollo, que 
intentan acompañar a los niños y jóvenes en 
su formación, empezando por los más 
pequeños. Tenemos dos proyectos de 
educación con niños de infantil: uno que se 
llama I want to learn (Quiero aprender) y otro 
que se llama Apprendre à grandir (Aprender a 
crecer).  Otro proyecto es Skill school (Escuela 
de habilidades) que intenta ayudar a los 
adolescentes a desarrollar sus habilidades 
personales y sus competencias sociales, para 
que puedan afrontar el tiempo difícil de la 
guerra. También tenemos un centro de 
formación que se llama MIT (Marist Institut for 
Training) que intenta ofrecer cursos, 
conferencias para todos los jóvenes y adultos 
de Alepo que están a la búsqueda de 

desarrollarseé y tal. Entonces, los maristas est§n ofreciendo un lugar donde decir: 
Se puede seguir viviendo y encontrando sentido a la vida, dentro del sinsentido de 
la violencia y del caos que se viven en la guerra. 

 

H. GEORGES HAKIM, comunidad marista de Alepo 

Como signo de vida, veo también el compromiso de los laicos. Veo además, a partir 
de la crisis, una apertura, una gran apertura al mundo musulmán. 

 

MARIAM ARAB, educadora, Maristas azules de Alepo 

Estoy viviendo en una comunidad cristiana que está ofreciendo mucho, y esto a mí 
me impresiona. Es algo que me ha tocado profundamente. Deseo de veras vivir yo 
también de esta forma, es mi sueño desde que era niña. Mi presencia aquí me hace 
ser yo misma, un día yo quiero ser como ustedes, los hermanos, vivir estos valores 
en una comunidad musulmana y poder realizar esta misma misión. ¡Ojalá! Gracias.  

 

H. BAHJAT AZRIÉ, comunidad marista de Alepo 

Apreciamos mucho toda la solidaridad y todo el sentimiento del mundo marista con 
nosotros. Pero no somos héroes ni mucho menos. Somos maristas, queremos ser 
maristas, queremos ser fieles a nuestra vocación, a la voluntad del Padre 
Champagnat de estar al lado de los Montagne de hoy. Yo creo que todos los 
maristas del mundo están en este camino. Nosotros lo estamos en Siria, ahora en 
guerra, y vamos a intentar seguir siendo así. 

 

H. GEORGES SABE, comunidad marista de Alepo 

Por fin aprendí a ser más marista y a querer más mi vocación de marista. Yo creo 
que cada díaé pienso que mi vocaci·n marista es tan importante hoy para m² 
personalmente, pero también para el mundo en el cual estoy viviendo. Yo creo que 
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el descubrir el carisma, descubrir que hoy Marcelino nos invita a desprendernos, a 
conocer a los Montagne de hoy, acercarnos a ellos y dar respuesta, es todo un 
carisma, es un servicio que se ofrece al Evangelio en 2015. 

 
El testimonio de los Maristas azules es un estímulo para los Maristas de todo el mundo, 
com lo es el de otras comunidades maristas que se encuentran en zonas particularmente 
difíciles. A todos, nuestro más profundo agradecimiento y la seguridad de nuestra 
comunión y apoyo para que continúen siendo una presencia de Iglesia de rostro mariano, 
abierta, acogedora, dialogante, servidora. 

Creo que nuestros hermanos y hermanas, con su vida y opciones, nos lanzan un desafío 
a quienes vivimos en situaciones relativamente cómodas. Ante la invitación a ponerse al 
servicio de los Montagne de hoy: ¿estás dispuesto a salir de tu zona de confort y asumir 
algunos riesgos? 

Marcelino Champagnat tenía una confianza ilimitada en el Señor, como lo hizo María, que 
se puso incondicionalmente al servicio de un proyecto que la superaba: Sí, dijo María, 
puedes contar conmigo.  

María es venerada aquí en Harissa y en todo el mundo por millones de cristianos libaneses, 
y amada también por nuestros hermanos musulmanes. A Ella le confiamos las vidas de 
niños y jóvenes que viven en situaciones de especial vulnerabilidad, así como la de 
aquellas personas que se han puesto generosamente a su servicio.  

Nuestra Señor del Líbano, reina de la paz, señora del servicio, madre de Jesús y madre 
nuestra, ruega por nosotros.  

A todos los Maristas de Champagnat, desde el Líbano: ¡feliz y comprometida fiesta de San 
Marcelino Champagnat! 

Shukran, Salam (Gracias! Paz!) 

6 de junio de 2015 
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Dissabte, 30 de maig, vigília de la 
Jornada Pro Orantibus, es va 
celebrar a Barcelona una trobada 
fraterna de monges 
contemplatives a la que també van 
ser convidats els religiosos i 
religioses de vida activa així com 
els laics i laiques que volguessin 
acompanyar-nos en aquesta 
diada. La trobada tingué lloc al 
monestir benedictí de Sant Pere 
de les Puel·les. 

Amb alegria vam acollir la 
presència del Sr. Cardenal Dr. 
Lluís Martínez Sistach, que va 
voler fer-se present al 
comenament de lôacte per saludar totes les participants i adrear unes paraules 
dôencoratjament i agraµment per aquest carisma tan preuat en la vida de lôEsgl®sia.  

Tot seguit, el P. Agustí Borrell, recentment elegit vicari general dels carmelites descalços, 
expos¨ la confer¯ncia: ñLôactualitat de la vida consagrada mon¨stica en el V Centenari de 
Santa Teresaò. El P. Agust² va remarcar tres punts fonamentals en la nostra vocació de 
persones consagrades al Senyor: 

- La passi· per lôEvangeli, la passi· per Crist, ja que sense una relaci· dôamor real 
amb Crist ni serem feliços ni coherents amb el missatge que volem testimoniar. 

- La compassió davant el sofriment dels pobres, tal com el Crist es va compadir. 
- Abraçar el futur amb esperança. Aquesta ïlôesperana- hauria de ser la veritable 

resposta cristiana davant les dificultats. St. Pau ja ens ho deia: quan sóc feble és 
quan realment sóc fort.... 

És veritat que vivim un 
moment de crisi, però això no 
ens ha de desanimar. La crisi 
és una cruïlla, una oportunitat, 
un moment de discerniment, 
dôanar a fons. Vivim un temps 
apassionant i renovador, un 
temps dôactuar i no de 
quedar-nos en el ñsempre ho 
hem fet aix²ò, perqu¯ a 
vegades tenim el perill de no 
adornar-nos que la vida 
canvia i nosaltres, en canvi, 
no ho fem.  

El P. Agustí va fer referència 
al missatge rebut de Mn. 
Carballo al Capítol dels 

La joia de la contemplació viscuda en fraternitat 
Trobada al monestir de sant Pere de les Puel·les 
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carmelites a Àvila. El secretari de la Congregació per als Instituts de Vida Consagrada i les 
Societats de Vida Apost¸lica alertava de lôexcessiva preocupaci· autoreferencial de la vida 
religiosa, sovint més preocupada pel nombre de membres que per la seva significació 
evangèlica. No hem de tenir por als canvis ja que la fidelitat no fa referència a quelcom 

estàtic, inamovible, sinó més 
aviat es refereix a la capacitat 
de renovar-se. Per aix¸ seôns 
fa una crida a una renovació 
profunda, a un 
replantejament de moltes 
formes de viure, per vigilar de 
no caure en una anèmia 
espiritual que porta a la 
mediocritat que, en la nostra 
vida, és més greu que el 
pecat.  

La famosa frase de Sta. 
Teresa: ñsolo Dios bastaò ®s 
el resum essencial de la vida 
contemplativa. Déu és, ha de 
ser, per a nosaltres, lô¼nic 

necessari. I tot fent parlar a la santa dôêvila, en la seva explicaci· de la casa de Bet¨nia, el 
P. Agustí va fer notar que no és millor ni hi ha oposició entre Marta o Maria. Totes dues 
germanes acullen Jes¼s, cadascuna a la seva manera. Lôimportant ®s que fem el que fem, 
preparant el dinar, servint Jesús o escoltant-lo assegudes als seus peus, ho fem de tot cor, 
restant a la seva disposició, fent que Jesús es trobi bé a casa nostra. Aquesta és la missió 
de la vida contemplativa: crear un bon ambient perqu¯ Jes¼s sôhi trobi bé.  

Encara seôns van donar unes pistes m®s per aquesta renovaci· de la nostra vida: 
- Viv¯ncia i fidelitat personal a lôEvangeli. 
- Sentit comunitari del seguiment del Crist. 
- Confiar en la força de la pregària i sostenir amb ella els qui donen la seva vida al 
servei de lôesgl®sia. 

- Primacia de lôamor, ja que tot est¨ 
centrat en estimar. La unió amb 
Déu consisteix en estimar-lo a ell i 
estimar els germans i germanes. La 
atenció a Déu no ens pot allunyar 
de lôatenci· als altres. La vida 
contemplativa no està en oposició a 
lôatenci· als altres. Si realment 
estem en Déu augmentarà la nostra 
sensibilitat envers els altres.  
 

Nom®s lôamor d·na valor a totes les coses. 
El que Déu ens demana és que estimem. 
Aquí hi ha el secret i el fonament de la 
nostra vida. I descobrir el Crist present en lôinterior de tota realitat. Aquesta ®s la 
contemplació a la qual som cridades.  
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Despr¯s dôescoltar al P. Agust² amb atenci· es va obrir una estona de di¨leg i intercanvi 
dôopinions que sempre resulta clarificador i enriquidor. 
 

Tot seguit una mica de pica 
pica va fer possible el fet de 
saludar-nos mútuament i 
intercanviar opinions, 
viv¯ncies i lôalegria de 
trobar-nos. 
 

La pregària de les I Vespres 
de la solemnitat de la 
Trinitat, cantades amb la 
comunitat benedictina de 
Sant Pere de les Puel·les, 
va cloure aquesta trobada 
fraterna amb un bon regust 
al cor.  
 

Des de la Comissió 
Interdiocesana de Monestirs 
agraïm vivament al P. 

Agust² Borrell la seva doctrina i lôesfor dôestar amb nosaltres tot tenint tan recent el seu 
nomenament com a vicari general i la reestructuració que això comporta de les seves 
activitats. Li assegurem el nostre record sincer i fratern a la pregària.  
 

També volem fer palès el nostre agraïment per la presència i el suport de Mn. Francesc 
Prieto, delegat episcopal per a la vida consagrada de la diòcesi de Barcelona, i del Gmà. 
Lluís Serra, secretari general de la URC. Agraïment que es fa extensiu a tots els germans 
i germanes que, amb la vostra presència o pregària teniu presents els monjos i monges 
que, des dels monestirs, ens sentim en comuni· amb tota lôEsgl®sia i amb tots vosaltres. 

Gna. Natàlia Aldana. OSB 
Comissió de Monestirs de la Província Eclesiàstica de Barcelona 
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Amb motiu de lôany dedicat a la vida consagrada, el passat diumenge 31 de maig, festa de 
la Trinitat i jornada Pro Orantibus, a la Parròquia de Sant Miquel dels Sants, de Barcelona,  
les quatre congregacions religioses que hi pertanyem: Carmelites de la Caritat Vedruna, 
Franciscanes Missioneres de la Nativitat de nostra Senyora (Darderes), Franciscanes 
Missioneres de Maria i Religioses de Sant Josep de Girona, hem pogut oferir un 
testimoni comú com a consagrades i donar a conèixer a les nostres fundadores i els seus 
carismes a tots els fidels que cada diumenge a les eucaristies dô11 i de 12:30 hi participen 
habitualment.  
 

Les dues misses, les hem preparat amb molta harmonia, complicitat entre nosaltres, 
col·laboració màxima amb la Parròquia i amb molta cura.  
 

En el moment del ofertori, davant la comunitat cristiana i el Rector, Mossèn Antoni Babra, 
que lôha presidida, hem renovat els nostres vots religiosos.  
 

Mossèn Antoni en nom de tots, en acabar la renovació ens va dirigir aquestes paraules: 
ñNosaltres acollim el vostre projecte al costat nostre i desitgem compartir lôexperi¯ncia 
dôhaver estat batejats i dôhaver vist la Salvaci· del Senyor. Plegats construµm el Regne. 
Junts fem comunitat, junts continuarem treballant per estendre el  Regne, des de Déu  i des 
de la just²cia i la pau.ò 

Ha estat una celebració entranyable i participativa.  

Després de cada missa, a la sala parroquial, hem vist plegats el vídeo de la vida 
consagrada a Catalunya, ñAmb alegria, rere les petjades de Jes¼sò, que es va preparar 
des de lôURC, i despr¯s hem tingut un espai de di¨leg, dËintercanvi i de coneixement.  

Tot plegat ens ha ajudat a donar gr¨cies a D®u per aquest do que Ell ha donat a lôEsgl®sia. 
 

Caminant junts: testimoniatge de quatre comunitats de quatre 
congregacions a la Parròquia de Sant Miquel dels Sants 
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El biblista català Agustí Borrell ha estat escollit Vicari General de l'Orde del Carmel Descalç. 
El 91è Capítol General del Carmel Teresià reunit a Àvila ha escollit, amb lôassist¯ncia de 
m®s dôun centenar de carmelites en representaci· dels 120 paµsos on s·n presents, el nou 
govern de lôOrde per al proper sexenni. L'Ag¯ncia Cristiana de Not²cies FLAMA ha 
entrevistat el P. Borrell arran de la seva nova responsabilitat. 
 
Flama.info, 29 maig 15 
 
Com afronta aquesta nova responsabilitat? 
Començo aquesta nova etapa amb serenor i confiança. També amb un punt de temor, 
perquè és una responsabilitat gran i nova per a mi. Formaré part del petit grup que vetlla 
per la vida i les activitats dels carmelites descalos dôarreu del m·n, amb atenci· tamb® a 

les monges i als laics que 
formem part dôaquesta gran 
família que és el Carmel 
teresià. Ho assumeixo amb el 
desig dôaportar el que estigui 
en les meves mans, conscient 
que la vida religiosa suposa la 
disponibilitat a la voluntat de 
Déu que es manifesta en 
aquest cas en les decisions 
dels germans que môhan 
demanat aquest servei. 
 
Quines seran les principals 
l²nies dôactuaci·? 
Ens trobem en plena 
celebració del V Centenari del 
naixement de santa Teresa, la 

nostra fundadora. En aquests darrers anys hem seguit un itinerari molt interessant de 
relectura actualitzadora dels seus escrits. Ara volem fer un pas més i preguntar-nos per la 
nostra manera de viure avui com a carmelites, per veure si estem responent realment a la 
nostra identitat i si el nostre seguiment de Crist és real, actual i significatiu. Un altre dels 
nostres objectius ser¨ treballar per fer m®s intensa la unitat a lôinterior de la nostra fam²lia, 
en el respecte i la valoració de la gran diversitat de maneres de ser, de pensar i de fer que 
hi s·n presents. Un dels reptes actuals, tamb® per a tota lôEsgl®sia, ®s viure la fraternitat 
en la pluralitat. 
 
Quina ®s la missi· de lôOrde del Carmel Descal arreu del m·n? 
La nostra família religiosa no té una activitat concreta que la defineixi, com altres ordes i 
congregacions que es dediquen espec²ficament a lôensenyament, a la sanitat o a dôaltres 
serveis. El Carmel teresi¨ posa lôaccent en la interioritat, en la relaci· dôamistat amb 
Jesucrist vivent i present en el cor del creient. Dôaquesta experi¯ncia neix la dedicaci· a la 
missió que sigui més necessària en cada lloc i en cada moment. Un dels nostres àmbits de 
treball importants ®s la difusi· de lôespiritualitat: acompanyament personal, cases de recés, 

Agustí Borrell, nou Vicari General de l'Orde del Carmel Descalç: 
"Un dels meus objectius és viure la fraternitat en la pluralitat" 
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publicacions, etc., si bé també portem parròquies, col·legis, missions, acció social, 
hospitals... 

 
La vida de Santa Teresa de Jesús pot servir com a testimoni per als nostres dies? 
Què destacaria de la seva persona? 
Santa Teresa va ser una dona extraordinària del segle XVI, que va saber respondre amb 
coratge i amb determinaci· als problemes i a les necessitats de lôEsgl®sia i la societat del 
seu temps. A partir de lôexperi¯ncia de sentir-se estimada per Déu, va viure per a ell i per 
als altres. La pregària, viscuda de manera constant i joiosa, li va donar llum i força per dur 
a terme una gran obra renovadora en el Carmel i en lôEsgl®sia. El seu mestratge i el seu 
exemple poden ser molt útils per a nosaltres, que també ens trobem en temps dôincertesa 
i necessitem retrobar el goig de lôexperi¯ncia de D®u i lôimpuls per renovar la nostra manera 
de viure lôevangeli. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Exercicis Espirituals a Montserrat amb el suport de lôURC - Estiu 2015 
 
Darreres setmanes per realitzar la inscripció als EXERCICIS ESPIRITUALS a 
Montserrat.  
 
Data l²mit dôinscripci·: 30 de juny de 2015. 
 

Encara resten disponibles algunes poques places. 


